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PROTOKÓŁ NR XXI/2012 

 z XXI sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej 

Urzędu Gminy dnia 27 grudnia 2012 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 8
00

 – 11
30 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

4. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

5. Józef  Krzeszowski  - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10. Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

3. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

4. Magdalena Tronina 

5. Lidia Przywojska   - Kierownik GOPS w Wierzchlesie 

6. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

7. Leszek Wójcik   - Sołtys wsi Broników 

8. Jarosław Jędrysiak   - Sołtys wsi Krzeczów 

11.Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

12. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas A 

13. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas B  



2 
 

14. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

15. Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

16. Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

17. Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

18.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

19.  Zbigniew Wołowiec   - Sołtys wsi Jajczaki 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XXI sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia budżetu Gminy Wierzchlas na 2013 rok, 

b) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2012 rok, 

c) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe dostarczanie wody, 

d) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

e) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Wierzchlas, 

f)  uchwalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi położonymi na obszarze Gminy Wierzchlas, 

g) określenia terminu, częstotliwości trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

h) sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, 

i) wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik określonej wielkości, 

j) określenia rodzaju dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, 

k) wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania z zakresu 

administracji publicznej w zakresie wsparcia rodziny,  

l) przyjęcia Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2013r. 

m) przyjęcia planu pracy Rady Gminy i jej organów na 2013 rok, 

6. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

7. Zakończenie obrad XXI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
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Punkt 1 

 

Otwarcie XXI sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał, zaproszonych gości 

Panie radne i Panów radnych, Panią sołtys i Panów sołtysów, oraz pracowników 

Urzędu Gminy,  Wójta, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy. Stwierdził, że na 

sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, przy którym, może 

obradować i podejmować uchwały Rada Gminy. 

 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad w zawiadomieniach w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego 

porządku. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk do porządku obrad tj. 

w Punkcie 5 należy wprowadzić dwie dodatkowe uchwały pierwsza dotyczy 

Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2013 – 2021, 

a druga dotyczy podjęcia uchwały w sprawie organizacji wspólnej obsługi 

administracyjnej, finansowej i organizacyjnej szkół przedszkoli prowadzonych 

przez gminę Wierzchlas.  

Nie było więcej uwag do przedstawionego porządku obrad w związku z tym 

Przewodniczący poddał  projekt porządku pod głosowanie i przyjęty został 

jednomyślnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 3  

 

Przyjęcie protokołu XX sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wyłożony protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15  radnych. 
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Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia   29 listopada 2012 r. do dnia 27 grudnia 2012r. i została przyjęta 

jednogłośnie. Załącznik stanowi nr 2 do protokołu. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

           a) uchwalenia budżetu Gminy Wierzchlas na 2013 rok.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy Teresa Nowak, która 

powiedziała, że projekt budżetu omawiany był przez wszystkie Komisje Rady 

Gminy. Wydana został również opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Łodzi Oddział zamiejscowy w Sieradzu. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poprosił 

Wiceprzewodniczącą Rady Gminy Barbarę Puczkowska o odczytanie opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi Nr IV/278/2012 z dnia 7 grudnia 

2012 r. w sprawie opinii o projekcie budżetu Gminy Wierzchlas na 2013 rok., 

Uchwała Nr IV/279/2012 z dnia 7 grudnia 2012 r. w sprawie możliwości 

sfinansowania deficytu budżetowego Gminy Wierzchlas oraz Uchwała Nr 

IV/280/2012 z dnia 7 grudnia 2012 r. w sprawie opinii o projekcie uchwały w 

sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poznaliśmy opinie 

Regionalnej Izby Obrachunkowej i zapytuje czy są  uwagi bądź wnioski do 

projektu budżetu. 

Radny Stanisław Parzyjagła  chciałem zgłosić następujące zmiany do  

projektu budżetu Gminy Wierzchlas na 2013 rok i proponuję zmniejszenia  

wydatków w następujacych działach: 

 Dział 750 – Administracja Publiczna proponuje się zmniejszenie 

wydatków do kwoty 2.300.000 zł 

 Dział 852 – Pomoc społeczna  proponuje zmniejszenie sumy z projektu 

budżetu o kwotę 24.918 zł czyli do poziomu z końca 2011r. 

(wynagrodzenia), 

 Dział 758 – Różne rozliczenia proponuje zmniejszyć się o kwotę 46.000zł  

do poziomu z końca 2011 r. 

Łączne oszczędności w powyższych działach to kwota : 
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 Dz. 750 – 292.068 zł.    (paragraf 4010 wynagrodzenia) 

 Dz. 852 –   24.918 zł. 

 Dz. 758 –   46.000 zł. 

Łącznie 362.986 zł 

Propozycja wydatkowania zaoszczędzonej kwoty  na inwestycje oraz 

zmiana przeznaczenia wydatkowania środków w Dziale 600 w roku 

budżetowym 2013. 

1. 10.000 zł  -  chodnik Broników, 

2. 20.000 zł  -  chodnik Kraszkowice 

3. 56.000 zł  -  chodnik Wierzchlas (ul. Spokojna) 

4. 100.000 zł-  parking Jajczaki, 

5. 100.000 zł – chodnik Strugi, 

6. 10.000 zł  -  chodnik Przycłapy, 

7. 170.000 zł – dokończenie ul. Sportowej (asfalt) Kraszkowice, 

8. 230.000zł -  dokończenie ul. Łąkowej w Wierzchlesie, 

9.    4.000 zł – wykonanie projektu drogi ul. Poprzeczna Wierzchlas.  

Proszę o poparcie przedstawionej propozycji. 

 

Wójt – teraz należy po kolei przeanalizować przedstawione punkty i zastanowić 

się z jakich paragrafów zdjąć środki a na jakie paragrafy je przenieść. 

Przedstawione  zmiany powinny być omawiane na posiedzeniach Komisji. 

Skarbnik w przypadku działu 750 Administracja to plan wykonania wydatków 

za 2012 rok wyniósł 2.557.027 zł a plan wykonania wydatków na 2013 rok 

wynosi 2.592.068 zł i nie wiem dlaczego Pan radny proponuje zmniejszenie 

wydatków do kwoty 2.300.000 zł . 

Radny Stanisław Parzyjagłą,  padła taka propozycja dlatego że w ciągu roku 

cały czas dokonywane były jakieś zmiany w budżecie i non stop były poprawki.  

Wójt, proszę powiedzieć z jakiego paragrafu radny proponuje zabrać środki? 

Radny Stanisław Parzyjagła  proponuję z paragrafu 4010 są to wynagrodzenia. 

Wójt, pracownicy związani są umowami z urzędem i jeśli nie zabezpieczę 

środków to pracownicy pójdą do sądu. Mam do radnych propozycję aby 

uchwalić ten przedstawiony projekt budżetu, a w ciągu roku budżet zmieniany 

jest kilkudziesięcioma uchwałami jest on elastyczny i dokonuje się w nim 

korekt. Wynagrodzenia pracowników są w projekcie budżetu w tej samej 

wysokości co w roku ubiegłym, gdybym w projekcie budżetu proponował 

wzrost wynagrodzeń pracowników to wówczas można by było na ten temat 

dyskutować ale nie ma podwyżek wynagrodzeń w tym roku. 
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Radny Stanisław Parzyjagła, a  ja ciągle nie mogę otrzymać danych ile 

kosztuje nas utrzymanie pracowników robót publicznych cały czas o to pytam 

jednak do tej pory nie otrzymałem odpowiedzi. 

Wójt  co roku składane jest sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 

poprzedni i jest tam wszystko wykazane w najdrobniejszych szczegółach  gdzie 

i na co przekazywane są pieniądze. Poruszane sprawy powinny zostać 

omówione na posiedzeniach Komisji. Przedstawiony projekt budżetu został tak 

opracowany aby mogły funkcjonować wszystkie jednostki  Gminy Wierzchlas. 

Uzyskaliśmy również pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Łodzi. 

Radny Stanisław Parzyjagła  czy nie uważa  Pan Wójt  że jest za dużo osób 

zatrudnionych w urzędzie Gminy. 

Wójt – tak się składa, że po przeprowadzonej kontroli należy stworzyć 

dodatkowy etat w księgowości. Nowo zatrudniona osoba będzie prowadziła 

oddzielną  księgowość dla szkół.  
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk padł wniosek i należy go 

przegłosować a odnoście przesunięcia środków w Dziale 750 to wykonanie 

należy do Wójta w przypadku gdy wniosek radnego Parzyjagły będzie zasadny. 

Wójt, proszę radnych  aby nie planowali wykonania zbyt wielu zdań np. 

budowy chodników z kostki, ponieważ będziemy musieli ogłosić przetarg gdyż 

nie będziemy w stanie togo wykonać własnymi pracownikami. 

Radny Stanisław Parzyjagała  i  ogłoszenie przetargu na wykonanie prac np. 

budowy chodników byłoby bardzo zasadne . 

Wójt – wówczas nie damy pracy własnym ludziom tylko wykonywać je będzie 

firma zewnętrzna. 

Radny Stanisław Parzyjagała  chciałbym aby Pan nie przywiązywał się tak 

bardzo do tych pracowników robót publicznych. Chciałbym aby Wójt mojej 

Gminy działał na zasadzie firmy jak jej prezes i szukał zysków, a ograniczał 

wydatki. 

Wójt na każdej sesji składam sprawozdanie z działalności między sesjami i sa 

tam informacje o realizacji zadań które wykonali właśnie pracownicy robót 

publicznych. Dzięki tym pracownikom remontowane są wszystkie obiekty 

komunalne i oświatowe. Jeśli przyjmiemy strategie radnego to za zaplanowane 

środki wykonamy kilka przetargów na kilka drobnych zadań i na tym się 

skończy.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poddaję pod głosowanie 

zgłoszony wniosek radnego Parzyjagły do projektu budżetu na 2013 rok. „za” 
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było 8 radnych, „przeciw” było 7 radnych, nikt się nie wstrzymał od głosu. 

Wniosek został przyjęty większością głosów. 

 

b) Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Wierzchlas na lata 2013 – 2021 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk przyjęty wniosek radnego 

Parzyjagły nie powoduje deficytu budżetowego tak więc kwestią jest tylko 

przesunięcie środków w poszczególnych działach więc proszę o wyjaśnienie 

panią Skarbnik czy dziś można podjąć powyższą uchwałę . 

Skarbnik Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy jest  integralną częścią 

naszego projektu budżetu w związku z tym jeśli będą jakiekolwiek zmiany w 

projekcie budżetu to również będzie zmiana wieloletniej prognozy to jest 

zaznaczone w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. Proszę o wyjaśnienie tej 

kwestii Pana Sekretarza, który jest prawnikiem, ja mam przygotowany projekt 

budżetu wraz z wieloletnią prognozę finansową.  

Sekretarz należy przeanalizować jaki wpływ na wieloletnią prognozę 

finansową  mają poprawki wniesione do budżetu. 

Skarbnik skoro zmienia się projekt budżetu to również zmienia się Wieloletnia 

prognoza finansowa. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk do kiedy Rada Gminy ma 

czas na podjęcie ostatecznej decyzji w sprawie zatwierdzenia budżetu Gminy 

Wierzchlas. 

Skarbnik czas jest do 31 stycznia roku budżetowego tj. 2013 r. Należy również 

uzasadnić dlaczego nie został uchwalony budżet z dniem 31 grudnia. Zmiany do 

budżetu mogą być dokonywane w ciągu roku a teraz powinna Rada Gminy 

uchwalić przedstawiony projekt budżetu. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  skoro mamy czas do 31 

stycznia 2013r. to w tym terminie zostanie on uchwalony wraz 

z wprowadzonymi poprawkami.   

 

Rada Gminy Wierzchlas nie podjęła uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Wierzchlas i Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wierzchlas. 

Obrady nad tym punktem  przesunięte zostały na styczeń 2013 r. ze względu na  

wprowadzone zmiany do projektu budżetu.  
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Radny Tomasz Pietrzak skoro Prognoza Finansowa jest integralną częścią 

budżetu i odwrotnie to jeśli nie uchwalony został budżet na 2013 r. to jak może 

uchwalona zostać prognoza. 

Radny Jerzy Cieślak –robione jest to bardzo szybko  odczytane i wprowadzone  

zostały zmiany do projektu budżetu  nie mam nic przeciwko tym zmianom też 

może bym je dokonał, ale w trochę inny sposób i w związku z tym ogłoszona 

powinna zostać przerwa. Trzeba przemyśleć przeanalizować. 

 

c) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2012 rok. 

Skarbnik Gminy Teresa Nowak, projekt uchwały omawiany został omówiony na 

posiedzeniach poszczególnych Komisji. Dokonuje  się przesunięć między 

rozdziałami na kwotę 20.000 zł,  natomiast w dniu 24 grudnia 2012 r. tj. 

w Wigilię przyszły środki z Ministerstwa Finansów w ramach podziału rezerwy 

subwencji ogólnej dla Gminy Wierzchlas i jest to kwota 18.095 zł. W związku 

z tym zwiększa się budżet gminy po stronie dochodów i po stronie wydatków 

i przeznacza  się na uzupełnienie dochodów Gminy Wierzchlas, a w wydatkach 

proponuje się  zwiększyć Dział 801 Oświata i wychowanie. Środki nie będą 

wydatkowane w tym roku tylko przejdą na nadwyżkę budżetową.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk zapytał czy są uwagi do 

przedstawionego tematu,  ponieważ nie było pytań ani uwag poprosił Skarbnik 

Gminy Teresę Nowak o odczytanie projektu uchwały Nr XXI/125/2012 w/w 

sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

większością głosów. „za” było 14 radnych, 1 radny „wstrzymał” się od głosu, 

głosów przeciwnych nie było.  W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

d) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe dostarczanie wody, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że temat ten 

szczegółowo omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni zapoznali się z tematem, ponieważ nie było pytań ani uwag w związku 

z tym ani poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały 

Nr XXI/126/2012 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

e) zatwierdzenia opłaty za zbiorowe odprowadzanie ścieków, 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że temat ten 

szczegółowo omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji 
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w związku z tym proszę Przewodniczących poszczególnych Komisji Rady 

Gminy o przedstawienie stanowisk wypracowanych na posiedzeniach Komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Cieślak – członkowie Komisji 

zaproponowali stawkę 2,40 zł za m
3
 od mieszkańców oraz 4,40 zł za ścieki 

dowożone.  

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

Tadeusz Ignasiak  – członkowie Komisji również zaproponowali stawkę 2,40zł 

za m
3
 od mieszkańców oraz 4,40 zł za ścieki dowożone.  

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Marcin 

Kowalczyk – członkowie Komisji zaproponowali stawkę 3,00 zł za m
3
 od 

mieszkańców oraz 4,40 zł za ścieki dowożone.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  dwie komisje premiowały 

osoby, które są już podłączone do oczyszczalni ścieków tj. stawkę 2,40 zł.  Ja  

bardziej przychylał bym się do stawki 3,00 zł tak jak proponowała Komisja 

Oświaty.  

Radny Marek Leszczyk – jeśli Rada podniesie stawkę za ścieki to Krzeczów 

jako pierwsza podłączona do kanalizacji  miejscowość poniesie karę  i nie 

wiadomo jak do tego ustosunkują się Kraszkowice jak będą podłączane do 

kanalizacji. Nie można jednej wioski karać za to, że jest podłączona do 

kanalizacji. Krzeczów nie  jest aż tak duży żeby  utrzymać funkcjonowanie 

oczyszczalni.  

Wiceprzewodnicząca Rady gminy Barbara Puczkowska – to nie jest żadna 

kara dla Krzeczowa orientując się w stawkach za ścieki to są one  zawsze dwa 

razy większe niż stawka za wodę, tak jest we wszystkich sąsiednich 

miejscowościach. 

Radny Marek Leszczyk co na to teraz powiedzą mieszkańcy skoro stawka 

podniesiona została o 50%. Wcześniej powinna być ustalona stawka wyższa 

a nie teraz podnosić  i nie jest to dobre wytłumaczenie.  

Radny Józef Krzeszowski – każdy z nas umie liczyć i nie insynuujmy, że 

podnosimy 50% do tej pory mieszkańcy Krzeczowa płacili za ścieki płacili tyle 

co za wodę a podnoszona jest stawka do 3 zł to nie jest 50%. To że mieszkańcy 

Krzeczowa będą od stycznia płacili więcej za ścieki to jest normalne bowiem 

wszędzie stawki za ścieki są dwukrotnie wyższe niż dostarczana woda 

użytkowa. Nie można w tym przepadku mówić o karze, bo jak powiedziała moja 

przedmówczyni, ukarani zostali mieszkańcy Krzeczowa przez oddanie gminnej 

oczyszczalni ścieków, ponieważ taką podjęto wówczas lokalizację i takie 

decyzje, które są przykre dla tych którzy pierwsi zostali podłączeni. Wszystkie 
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gminny ościenne które budowały oczyszczalnię i kanalizację to w pierwszej 

kolejności podłączały największe miejscowości jeśli chodzi o liczbę 

mieszkańców żeby amortyzować koszty inwestycji. W przypadku naszej gminy 

to ukarani są mieszkańcy, którzy nie są podłączeni a muszą wywiązywać się  

z obowiązku wywozu nieczystości do oczyszczalni. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska lokatorzy którzy 

zamieszkują  budynki komunalne płacą za ścieki stawkę 8,40 zł w takim 

przypadku mieszkańcy Krzeczowa nie będą w żaden sposób ukarani bowiem 

jest to tylko urealnienie kosztów ścieków, a jak będzie podłączona większa 

liczba mieszkańców to wówczas cena ścieków jeszcze wzrośnie. 

Radny Marek Leszczyk- podnoszona jest stawka za ścieki a problem jest 

jeszcze w tym, że duża liczba mieszkańców nie wpłaciła za przyłączenie się do 

kanalizacji. 

Radny Józef Krzeszowski prowadzona dyskusja schodzi na manowce przecież 

oczyszczalnia nie była budowana jako zabawka dla mieszkańców Krzeczowa 

tylko miała służyć  poprawie ochrony środowiska i iść do przodu z sytuacją 

gospodarczą w naszej gminie. Gmina wybudowała oczyszczalnie za bardzo duże 

pieniądze i teraz ponoszone sa ogromne koszty roczne utrzymania tej inwestycji 

to mija się z celem i po co to było w ogóle budować a teraz utrzymywać jej 

funkcjonowanie z budżetu Gminy.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk prowadzona wymiana zdań 

do niczego nie prowadzi.  Zgłoszone  zostały dwie propozycje wysokości 

stawek za ścieki  tj. 2,40 zł i 3,00 zł za m
3
  w związku z tym poddaję pod 

głosowanie  stawkę 3,00 zł za  m
3
 ścieków dostarczanych do oczyszczalni przez 

mieszkańców i stawkę 4,40 zł za m3 za ścieki dowożone do oczyszczalni, „za’ 

było 10 radnych, „przeciw” było 5 radnych, nikt nie „wstrzymała” się od głosu. 

Wniosek został przyjęty większością głosów. 

Nie było pytań ani uwag w związku z tym Przewodniczący rady Gminy Jacek 

Młynarczyk poprosił Magdalenę Tronina o odczytanie projektu uchwały 

Nr XXI/127/2012 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

f) regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Wierzchlas, 

Radny Tomasz Pietrzak należy się zastanowić nad tym czy jest sens 

podejmować na dzisiejszej sesji uchwały dotyczące gospodarki odpadami skoro 

można wprowadzić ryczałt czyli wprowadzenie zasad takich jak obecnie 
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obowiązują. Niesprawiedliwe jest to że rodzina 4 osobowa płaci 24 zł a rodzina 

6 osobowa za kosz o tej samej pojemności płaci 36 zł, dlatego najlepszym 

rozwiązaniem w tym przypadku byłoby wprowadzenie ryczałtu i rozwiązanie 

takie popiera coraz więcej gminy. W związku z powyższym nie ma sensu 

podejmowania uchwał „śmieciowych” na dzisiejszej sesji i należy się z 

rozwiązaniem tego problemu wstrzymać do stycznia 2013r.  

Sekretarz ustawa w sprawie utrzymania czystości i porządku w gminach jest 

niedopracowana,  obecnie w Senacie trwają prace nad zmiana tej ustawy. Przez 

Senat przygotowany został projekt zmian ustawy, którym zajmują się   Komisje 

sejmowe. Zmiany dotyczą wprowadzenia większej swobody w ustaleniu 

wysokości stawek przez gminy. Na chwilę obecną jednak nic się nie zmieniło 

i prosiłbym radych o podjęcie uchwał które znajdują się w porządku obrad 

dzisiejszej sesji, bowiem wymogiem prawnym jest podjecie uchwał do 

31.12.2012r. 

Radny Tomasz Pietrzak nie ma sensu podejmować teraz uchwał dotyczących 

wysokości stawki od osoby , a za dwa tygodnie zmieniać uchwały i mija się to 

z celem. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk – czy gminie grożą 

z powodu nie podjęcia uchwał tzw. „śmieciowych” jakieś konsekwencje? 

Sekretarz obowiązkiem gminy jest podjęcie uchwały do końca roku 

kalendarzowego. Jeśli Rada Gminy nie podejmie uchwał wówczas Wojewoda 

wezwie Radę Gminy do podjęcia  potrzebnych uchwał, a jeśli Rada Gminy nie 

podejmie uchwał w wyznaczonym terminie wyda zarządzenie zastępcze 

w sprawie niezbędnych uchwał. 

Radny Józef Krzeszowski zabierając głos chcę poprzeć wystąpienie radnego 

Pietrzaka i jeśli jest taka konieczność podjęcia uchwał do końca roku 

kalendarzowego to proponuję aby Rada Gminy podjęła uchwałę o ryczałcie 

wówczas taką uchwałę zawsze można zmienić, natomiast jeśli uchwały nie 

muszą być podjęte do końca roku to należy się z nimi wstrzymać i podjąć już 

w nowym roku. 

Sekretarz – nie ma sensu podejmowania na dzisiejszej sesji uchwały w sprawie 

ryczałtu ponieważ należy w takim przypadku zmienić regulamin utrzymania 

czystości i porządku w gminie, jak również wzory deklaracji  gdyż musi to 

zostać uzgodnione z Sanepidem. Urząd był przygotowany na podjecie uchwały 

w sprawie określenia stawki od osoby  i takie były stanowiska na 

poszczególnych Komisjach.  Radni  na komisjach większością głosów byli 

zgodni do przedstawionych propozycjach. 
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Radny Józef Krzeszowski nie wszyscy radni byli zgodni na posiedzeniach 

Komisji byliśmy kierowani w ten sposób że tak nakazuje ustawa i takie należy 

podjąć uchwały.  

Radny Stanisław Parzyjagła obecnie jesteśmy jeszcze przed przetargiem na 

odbiór śmieci i nie wiadomo jakie stawki znajdą się w ofercie przetargowej 

określonej przez firmy w nim uczestniczące.  

Radny Tomasz Pietrzak zaproszenie na sesję przedstawicieli firm zajmujących 

się wywozem nieczystości aby przedstawili nam przybliżone stawki. 

Wójt jest to tajemnica firmy i nikt nam takich danych nie ujawni.  

 

Ogłoszono 10 minut przerwy  

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

W trakcie przerwy dyskutowano na temat podatku „śmieciowego”.                      

Rada Gminy jednogłośnie postanowiła przesunąć podjęcie uchwał za miesiąc tj. 

w miesiącu styczniu  

a.  uchwalenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi położonymi na obszarze Gminy Wierzchlas, 

b. określenia terminu, częstotliwości trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

c. sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, 

d. wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, stawki tej opłaty oraz stawki za pojemnik określonej 

wielkości, 

e. określenia rodzaju dodatkowych usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, 

 

Uchwały nie zostały podjęte.  

 

g) wyznaczenia podmiotu właściwego do realizacji zadania z zakresu 

administracji publicznej w zakresie wsparcia rodziny,  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że temat ten 

szczegółowo omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 
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Radni zapoznali się z tematem, ponieważ nie było pytań ani uwag w związku 

z tym ani poprosił Lidię Przywojską o odczytanie projektu uchwały 

Nr XXI/128/2012 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

h) przyjęcia Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2013r. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że temat ten 

szczegółowo omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni zapoznali się z tematem, ponieważ nie było pytań ani uwag w związku 

z tym ani poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały 

Nr XXI/129/2012 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

i) przyjęcia planu pracy Rady Gminy i jej organów na 2013 rok, 
 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  poinformował, że temat ten 

szczegółowo omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji. 

Radni zapoznali się z tematem, ponieważ nie było pytań ani uwag w związku 

z tym ani poprosił Martę Kowalczyk o odczytanie projektu uchwały 

Nr XXI/130/2012 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod 

głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

j) organizacji wspólnej obsługi administracyjnej, finansowej 

i organizacyjnej szkół, przedszkoli prowadzonych przez gminę Wierzchlas.  
 

Sekretarz zgodnie z opracowanym nowym projektem budżetu każda placówka 

oświatowa ma wyodrębniony swój budżet. Z kolei ustawa o systemie oświaty 

daje swobodę do organizacji obsługi ekonomiczno – administracyjnej szkoły, 

bądź dyrektor sam  zatrudnia sobie księgowego lub Rada Gminy powołuje 

zespół administracyjny – ekonomiczny szkół jak również może powierzyć to 

zadanie Urzędowi Gminy. W tym przypadku najbardziej racjonalnym 

i najtańszym rozwiązaniem będzie  powierzenie tego urzędowi gminy, który 

będzie prowadził księgowość szkół. Jest to nowe rozwiązanie ekonomiczne 

w związku z tym należy podjąć stosowną uchwałę, która obowiązywać będzie 

od nowego roku kalendarzowego. Proszę o pytania do tego tematu. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk  uchwała to upoważnia 

rozliczanie szkół przez urząd gminy. 
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Radny Józef Krzeszowski – proszę o wyjaśnienie ponieważ nie bardzo 

rozumiem czy to jest uchwała pod dodatkowy etat w księgowości. Informację 

o stworzeniu dodatkowego etatu otrzymaliśmy na posiedzeniu komisji Oświaty, 

że to będzie pracownik, który będzie prowadził księgowość w szkołach. 

Chciałem zapytać jak to będzie wyglądało i na czym ma polegać bowiem teraz 

tez księgowość finansowa szkół i co ma się zmienić. Dawniej kiedy byłem 

jeszcze dyrektorem wielokrotnie z innymi Dyrektorami domagaliśmy się takiego 

rozwiązania ale wówczas to było nie możliwe  jak się okazuje teraz nie można. 

Wójt zapytał czy wszyscy radni zapoznali się z protokołem pokontrolnym 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk otrzymałem taki protokół zaraz 

zostanie skserowany i rozdany radnym. 

Radny Stanisław Parzyjagła na posiedzeniu Komisji Rolnictwa nie był 

w ogóle temat oświaty i zatrudniania w księgowości omawiany i teraz mnie to 

wszystko bardzo dziwi. 

Sekretarz przedstawiony projekt uchwały, która ma być dziś podejmowana  nie 

ma żadnego związku  z nowym etatem, jeżeli nie będzie pieniędzy  na ten etat to 

będziemy musieli sobie poradzić i jest to kwestia wewnętrznego rozwiązania 

urzędu gminy. W  projekcie uchwały chodzi o to że rozliczanie wszystkich szkół 

przejmuje na siebie urząd gminy.  

Radny Józef Krzeszowski obawiam się czy teraz dyrektorzy szkół nie będą 

zarzucani przez proc wnika księgowości prowadzącego sprawy szkoły zarzucani 

pismami dotyczącymi m.in. stworzenia bilansu lub tym podobnych spraw. 

Wójt od 1 stycznia 2013 r. dla wszystkich szkół i przedszkoli prowadzona 

będzie oddzielna księgowość i oddzielne budżety, a takich placówek mamy 10. 

4 lata temu po kontroli RIO również były takie zalecenia ale nie wykonałem 

tego, teraz jeśli to zalecenie nie zostanie wykonane to zostanę ukarany. 

Przewodniczący Rady Gminy odnośnie zatrudnienia to  Rada Gminy może lub 

nie wyrazić Wójtowi zgodę na utworzenie dodatkowego etatu. 

Radny Stanisław Parzyjagła proponuję aby przy obecnym wymiarze 

zatrudnienia wygospodarować czas dla pracownika na prowadzenie tej 

księgowości. Do tej szkoły są rozliczane przez urząd i nie było problemu. 

Wójt zasób ludzki jaki mam w obecnej chwili rozwiązuje te problemy, które 

mamy do realizacji do końca grudnia, natomiast od 1 stycznia mamy 

zwiększony zakres obowiązków do wykonania  i nie można nikomu dołożyć 

dodatkowych spraw, każdy z pracowników  wykonuje swój zakres obowiązków.  
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Radny Józef Krzeszowski – w księgowości obecnie jest 5 pracowników którzy 

zajmują się oświatą uważam, ze tworzenie dodatkowego etapu spowoduje 

jeszcze większe zubożenie budżetu, a myślę że obecny stan w księgowości która 

dysponuje 4 osobami plus inspektor ds. oświaty. Każde  stanowisko wyposażone 

jest w komputer i inne nowoczesne urządzenia ułatwiające pracę  

w administracji, a utworzenie dodatkowego etatu to marnowanie pieniędzy.  

Radny Tomasz Pietrzak – do tej pory przecież obsługę administracyjną 

i ekonomiczną szkół prowadził Urząd gminy więc jeśli z tymi sprawami daje 

sobie radę do końca grudnia  to od stycznia również sobie z tym poradzi. 

 Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk należy w końcu używać 

sprzęt komputerowy,  w który jest wyposażone każde stanowisko pracy, a nie 

tworzyć dodatkowy etat. 

Sekretarz przedstawiony projekt uchwały nie ma żadnych skutków 

finansowych i jest to tylko formalne załatwienie sprawy w jaki sposób będą 

rozliczane szkoły. 

Skarbnik, zgadza się do tej pory to funkcjonowało, bowiem szkoły były 

rozliczane wspólnie teraz każda szkoła musi mieć oddzielne regony, konto 

bankowe i upoważnienia do podpisu elektronicznego a w ślad za tym oddzielne 

rozliczanie się m.in. bilanse w związku z tym będzie każda szkoła musi być 

oddzielnie rozliczana.  

Radny Tomasz Pietrzak  różnica polega na tym, że będzie więcej pracy 

papierkowej, bo szkoły będą rozliczane oddzielnie ale poza tym nic się nie 

zmieni. 

Skarbnik – wszędzie w każdej gminie zatrudniony jest pracownik który zajmuje 

się tylko sprawami oświaty. 

Radny Stanisław Parzyjagla – nie jestem przeciwny wydzieleniu spraw 

oświatowych ale jestem przeciwny tworzeniu dodatkowych etatów. Obecnie są 

bardzo dobre programy komputerowe, które ułatwiają pracę.  

Skarbnik to jest niemożliwe żeby wszystko załatwił i wykonał program 

komputerowy. 

Radny Stanisław Parzyjagła jeśli to nie da rady to należy poszukać bardziej 

mobilnych pracowników, a nie tylko wywierać na nas presje że Rada Gminy 

ciągle coś musi.   

Radny Józef Krzeszowski – należy podjąć uchwałę do czego obliguje nas RIO 

i to powinno być już dawno zrobione tylko proponuję wprowadzenie w § 1, pkt. 

1 dodatkowego zapisu mówiącego ze nie będzie się tworzyć dodatkowego etatu.  
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Sekretarz takich zapisów nie można dokonywać w uchwale, z kolei 

zwiększenie etatów ma swoje odzwierciedlenie  w uchwale  budżetowej 

a obecny projekt uchwały jest tylko kwestią formalną i nie rodzi  ona sama 

w sobie żadnych skutków finansowych. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk, ponieważ jest to tylko 

kwestia formalna i organizacyjna, projekt uchwały  upoważnienia Urzędu 

Gminy do prowadzenia zadań obsługi szkół i nie skutkuje to utworzeniem 

nowego etatu. Nie było więcej pytań ani uwag w związku z tym  poprosił 

Sekretarz Leszka Gierczyka o odczytanie projektu uchwały Nr XXI/131/2012 

w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych 

 

Punkt 8  

Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

1. Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk witam na dzisiejszej sesji 

Starostę Wieluńskiego Andrzeja Stępnia i proszę go o zabranie głosu.  

Starosta Wieluński – korzystając z okazji chciałem serdecznie podziękować  za 

kolejne zaproszenie na sesję  Rady Gminy wiele nauki z tych spotkań z Radą 

Gminy wynoszę. Z racji tego że jest to ostatnia sesja Rady Gminy w tym roku 

i zbliża się koniec roku chciałem serdecznie podziękować za współpracę w tym 

mijającym roku za to że państwo żeście ze zrozumieniem podchodzili to tych 

problemów które dotykają samorząd powiatowy ale również  pośrednio 

mieszkańców naszej Gminy. Cieszę się, że to co na początku roku żeście  

podjęli wspólnie z powiatem zostaje zrealizowane i ta wspólna praca przynosi 

efekty za co bardzo dziękuje  bo jesteśmy przykładem w powiecie wieluńskim 

dobrej współpracy.  

Korzystając z okazji chciałem przekazać kilka informacji dotyczących  opieki  

medycznej i naszego szpitala powiatowego. Docierają do mieszkańców różne 

głosy często przez kolejne usta przekazywane i mogą one do końca nie 

odpowiadać rzeczywistości. W szpitalu Powiatowym w Wieluniu 

przygotowywany  jest do procesów restrukturyzacyjnych, Zarząd podjął 

uchwałę o przekształceniu Samodzielnego publicznego  ZOZ  w Spółkę prawa 

handlowego czekamy obecnie na opinię Związków zawodowych, które na 

szczeblu okręgu mają swoje organizacje w szpitalu,  potrzebne nam są 4 opinie. 

Uchwała Zarządu została podjęta  18 grudnia 2012r., organizacje te mają 

miesiąc czasu na wyrażenie swoich opinii. Jak tylko uzyskane zostaną opinie  

niezwłocznie zwołana zostanie sesja na której podjęte będą odpowiednie  
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uchwały dotyczące przekształcenia. Przy dokonaniu przekształcenia nie ma 

żadnego zagrożenia tym, że szpital zmieni swojego właściciela, dalej powiat 

proponuje 100% udział powiatu jako właściciela tej nowo tworzonej spółki. 

Proponowane i zarazem planowane jest całkowite oddłużenie szpitala czyli 

przejęcie wszystkich zobowiązań. Szpital będzie funkcjonował na nowych 

zasadach z momentem wpisania go do Krajowego Rejestru Sądowego 

z zerowym kontem. Obecnie trudno mówić o majątku jaki zostanie przekazany 

szpitalowi, jednak taki majątek na pewno zostanie przekazany. Spółka 

wyposażona zostanie w majątek to wszystko co jest w szpitalu stanowi mienie 

powiatu. Najważniejsza informacja dla mieszkańców  Gminy Wierzchlas 

i powiatu wieluńskiego  jest taka że dalej podmiot leczniczy jakim jest szpital 

będzie świadczył bezpłatnie usługi medyczne w ramach  kontraktu z NFZ. 

Proszę aby nikt nie wdawał się w żadne dyskusje,  że są w tym przypadku jakieś 

niecne zamiary.  

Podsumowując, szpital wieluński będzie oddłużony i dalej będzie świadczył 

usługi bezpłatnie problem będzie miał tylko i wyłącznie Powiat z tego tytułu 

bowiem przejmuje ona całe zobowiązania  i będziemy się musieli potrać aby w 

Ministerstwie Zdrowia uzyskać dotację na pokrycie części przejętych 

zobowiązań. Na obecną chwilę szacujemy, że do pozyskania jest dotacja w 

wysokości 14,5 mln zł. 

Przekształcenie szpitala wynika z tego że ustawa o działalności leczniczej, która 

obowiązuje od lipca 2011 r. mówi wprost, „że podmiot tworzący jakim jest 

powiat nie pokryje straty (obecnie przewiduje się że za 2012 r. szpital będzie 

miał taka stratę) to z mocy prawa podmiot leczniczy musi przekształcać się 

w spółkę” i nie ma szansy na dotację z Ministerstwa Zdrowia. W przypadku 

kiedy szpital sam przekształci się w spółkę to ma szansę  na otrzymanie dotacji 

z Ministerstwa Zdrowia dlatego podjęty został taki kierunek działań który ma na 

celu poprawę  opieki medycznej  mieszkańców powiatu i to jest nasz główny 

cel. W roku 2013 który niedługo się zacznie mamy bardzo duży problem 

ponieważ cała działalność powiatu będzie nakierowana na to właśnie 

przekształcenie aby jak najszybciej tego dokonać. Budżet  powiatu jest bardzo 

mocno wyciśnięty i jest mniejszy od tegorocznego budżetu o prawie 10%, ale 

mimo wszystko udało nam się jako jednemu z niewielu powiatów 

w województwie pozyskać środki na dwie schetynówki, które będziemy 

realizowali na kwotę 5,5 mln zł. Informując Państwa celowo ani razu nie użyłem 

słowa prywatyzacja i tego słowa się wystrzegam jak również proszę państwa 

aby go nie używali. Przekształcenie które ma się dokonać w szpitalu nie ma nic 
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wspólnego z  tą formą zmiany właściciela i nadal w 100% właścicielem szpitala 

jest Powiat Wieluński. 

Dziękuję wszystkim za mijający rok życzę wszystkim udanego roku 2013  

wszelkiej pomyślności  i w pracy społecznej  i w życiu osobistym. 
   

Przewodniczącego Rady Gminy Jacek Młynarczyk w imieniu Rady Gminy 

chciałbym życzyć tego samego Panu Staroście, proszę o pytania radnych. 

Radny Marcin Kowalczyk mam pytanie odnoście zadania realizowanego 

w ramach inicjatywy samorządowej powiatu wieluńskiego w Łaszewie 

Rządowym  polegającego na dokończeniu chodnika na najbardziej 

newralgicznym odcinku wraz z rowem odwadniającym  i czy zaplanowane są ze 

strony powiatu środki na to zadanie na 2013 r. 

Starosta na razie nic jest nie planowane ale w trakcie roku budżetowego 

postaramy się aby środki zostały wygospodarowane i przeznaczone na 

dokończenie rozpoczętych już 4 zadań w ramach inicjatyw. Realizacja tego 

rodzaju zadań możliwa jest dzięki dobrej współpracy pomiędzy  Gminą 

a Powiatem.  

Radny Marek Leszczyk  - mam prośbę do Przewodniczącego Rady Gminy aby 

przy tak ważnych sprawach jak zmiany w budżecie nie zmuszać radnych do 

głosowania bez wcześniejszego zapoznania się ze zmianami bowiem można 

było te zmiany wydrukować i każdemu radnemu przedstawić rozumiem że się 

śpieszymy ale takie głosowanie nie ma sensu.  

Przewodniczącego Rady Gminy  jednak osoby głosowały za i nie miały takich 

uwag.   

Radny Marek Leszczyk  - bo były z tymi wnioskami zapoznane.  

Przewodniczącego Rady Gminy - niekoniecznie były zapozna.  

Radny Marek Leszczyk - 3 dni wcześniej była Komisja Rolnictwa niż 

Rewizyjna i skoro radny Parzyjagła zaproponował takie zmiany to można je 

było przedstawić na Komisji Rewizyjnej do dyskusji.  

Radny Józef Krzeszowski – Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział na 

pytanie bowiem poprzedniej kadencji tak wiele razy było głosowane i to nie jest 

nowość tak więc nie można mieć zarzutu do Przewodniczącego że zrobił coś nie 

tak jak powinno być i rozumiem pana rozgoryczenie z tego powodu.  

Wójt – nigdy nie było takiej sytuacji, jak 22 lata funkcjonuje samorząd nigdy. 

Radny Jerzy Cieślak czy przedstawione zmiany są gdzieś zapisane czy może 

za chwile otrzymamy inne zmiany bowiem ja nie zdążyłem tego zanotować. 

Radny Marcin Kowalczyk  jeśli sa jakieś zmiany to należy to przedyskutować 

a nie rzucić hasło i za chwile głosowanie.  
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Radny Jerzy Cieślak twórca tej poprawki na Komisje przyniesie inne zmiany.  

Przewodniczącego Rady Gminy wszystko zanotowane zostanie w protokole 

wiec nic nowego nie powinno już być wprowadzone.  

Sekretarz wszystko było wprowadzone bardzo szybko i proponuję aby Rada 

Gminy trzymała się swojego aktu prawnego, który został wydany w 2010 roku 

tj. uchwał w sprawie „trybu prac nad projektem uchwały budżetowej”, jest tam 

wszystko opisane jak należy procedować budżet i gdyby się tego trzymano 

i gdyby dano trochę czasu można by było spokojnie wszystko wyjaśnić.  

Radny Stanisław Parzyjagła chciałem wyjaśnić, że moja zmiana do projektu 

uchwały budżetowej pozostali radni również mogli wprowadzić swoje zmiany 

i nie rozumiem dlaczego nie zostały wprowadzone uwagi.  

Radny Marek Leszczyk nie chodzi o to że nie wprowadziłem własnych 

poprawek nie miałem możliwości zapoznania się z radnego Parzyjagły 

poprawkami i może głosował bym „za” tymi zmianami tylko nie wiedziałem 

jakie one są. Jeśli miał bym możliwość to bym je przeczytał i zagłosował „za” 

a tak to głosowałem przeciw bo nie wiedziałem za czym mam głosować.  

Radny Stanisław Parzyjagła nikt się do tego nie odniósł i nie wiem dlaczego 

teraz radni mają pretensje.  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk wniosek padł został 

przegłosowany będzie okazja do dyskusji w styczniu bowiem teraz do niczego 

taka dyskusja nie prowadzi.  

 

2. Przewodniczący Rady Gminy poinformował że złożony został przez Pana  

Mirosława Makielaka wniosek w sprawie kupna działek od Gminy 

w miejscowości  Kraszkowicach. Temat omawiany był na posiedzeniach 

komisji i zajmowane były różne stanowiska i sprawa nie została rozstrzygnięta 

w związku  z powyższym proszę o zabranie głosu radnych z Kraszkowic i 

podjęcie ostatecznej decyzji.  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Barbara Puczkowska chciałaby prosić 

kolegów radnych i koleżanki radne o niewyrażanie zgody na sprzedaż 

przedmiotowych działek gdyż to co się dzieje w tej chwili gdy jest 

eksploatowane obecne wyrobisko to jest bardzo dużym utrudnieniem dla 

mieszkańców którzy przy tej drodze mieszkają są to moi sąsiedzi dla których 

jest to bardzo kłopotliwe.  W obecnej chwili tj. w okresie zimowym jest 

wszystko dobrze przejada 2-3 samochody, ale w okresie letnim i wiosennym jest 

to bardzo uciążliwe i jeżeli udostępnimy następne tereny pod  piaskownię i 
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żwirownię  natężenie tego wydobycia jeszcze wzrośnie i mieszkanie przy tej 

drodze będzie bardzo uciążliwe.  

Radny Radosław Kolbert , myślę że zdrowie ludzkie jest ważniejsze niż czyjś 

biznes. 

Radna Sylwia Wrzała, zgadzam się zdrowie ludzkie  jest najważniejsze ale 

chciałam dla przypomnienia powiedzieć, że my w Wierzchlesie mieliśmy taka 

sama sytuację chodzi tu o ul. Leśną i Słoneczną mieszkańcy również się skarżyli 

i jest tam więcej mieszkańców niż w Kraszkowicach, można sprzedać działki i 

pozyskamy dla Gminy dużo pieniędzy na jej rozwój. Szukamy wszędzie 

oszczędności i pieniądze są potrzebne ale gdzie byli pozostali radni jak radni z 

Wierzchlasu prosili o pomoc w interwencji  jak ciężkie samochody woziły 

piasek przez ulice Słoneczna i Leśną, w obecnej chwili te ulice chylą się ku 

upadkowi i wtedy nie było Was, a teraz mamy drogę w Kraszkowicach mieszak 

tam paru mieszkańców, a w Wierzchlesie było dużo więcej oni tez liczyli na 

pomoc radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poddał pod głosowanie 

wniosek w sprawie sprzedaży jednej działki dla której kończy się okres umowy 

a wole jej zakupu wyraził Pan Mirosław Makielak i ustnie też wpłynęła chęć 

dalszej dzierżawy tej działki przez rolnika który dzierżawił ją do tej pory w celu 

użytkowania jako grunty  rolne. 

Radny Marek Leszczyk jakie zyski obecnie ma gmin z dzierżawy tych działek. 

Wójt jest to ok. 400 zł rocznie. 

Radny Tomasz Pietrzak a jakie zyski uzyskamy ze sprzedaży?  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk to zweryfikuje przetarg.  

Pani Sołtys  wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska, mieszkańcy 

Kraszkowic nie sa poinformowani o tym fakcie, że maja być sprzedane działki 

pod żwirownię, ja nie będąc na sesji też bym nie wiedziała o takiej sprzedaży. 

Jeśli mieszkańcy by byli poinformowani to na pewno wpłynął by wniosek 

przeciwko sprzedaży tej działki jednak mieszkańcy sa nie poinformowani.  

Radny Stanisław Przyjagła z uzyskanych informacji wynika że nie dla 

wszystkich działek kończy się umowa dzierżawy  tylko dla jednej działki, 

w związku z tym proponuję wstrzymać się  z decyzją o sprzedaży do przyszłego 

roku i zobaczymy jak skończą się pozostałe dzierżawy i wówczas podejmiemy 

decyzję .  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk jest to słuszna uwaga jedna i 

tak musimy podjąć decyzję odnośnie tej jednej działki dla której kończy się 

umowa. Następnie wniosek w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż działek 
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poddał pod głosowanie „za” było 3 radnych, „przeciw” było 5 radnych, 7 

radnych „wstrzymało” się od głosu.  

 

Rada Gminy Wierzchlas większością głosów nie wyraziła zgody na sprzedaż 

działek w Kraszkowicach. 

  

3. Przewodniczący Rady Gminy poinformował że złożony został przez Panią 

Krystynę Miśkiewicz Przewodnicząca Koła TPD dzieci Niepełnosprawnych w 

Mierzycach wniosek w sprawie sfinansowania wycieczki dla dzieci należących 

do Koła. Wniosek złożony został na kwotę 15.000 zł, komisje na swoich 

stanowiskach nie były zgodne co do wysokości dofinansowania i postanowiły 

sprawę rozstrzygnąć na sesji.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Cieślak – członkowie Komisji 

zaproponowali kwotę 10.000 zł 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 

Tadeusz Ignasiak  – Komisja była podzielona 2 radnych było za 

dofinansowaniem w wysokości 15.000 zł i 2 radnych było za kwotą 10.000zł. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Marcin 

Kowalczyk – członkowie Komisji nie podjęli na posiedzeniu żadnej decyzji. 

Przewodniczący Rady gminy Jacek Młynarczyk kwoty o jakie prosi Pani 

Miśkiewicz sa zaskakujące i dość duże na nasz budżet, jednakże chodzi tu 

o niepełnosprawne dzieci i defakto może nie powinniśmy oszczędzać  każdej 

kwoty na ten cele żeby choć trochę radości te dzieci miały z życia, ale mamy tez 

ograniczone środki. Myślę, że wzorem lat ubiegłych powinniśmy dofinansować 

ta wycieczkę  tylko nie w takiej kwocie o jaka ubiega się pani Miśkiewicz padła 

propozycja dofinansowania w wysokości 10.000 zł zaproponowana przez 

Komisję Rewizyjną. 

Wójt  należy to precyzyjnie uformować i zgodnie z przepisami bowiem nie 

można tego zadania zrealizować ze środków Gminnego Programu profilaktyki i 

Rozwiązywania problemów Alkoholowych bo to nie ma z tym nic wspólnego. 

Zadanie to musi się znaleźć na oddzielnym paragrafie najlepiej dotacyjnym. 

 

Rada Gminy nie podjęła wiążącej decyzji i dyskusja w przedmiotowej 

sprawie odbędzie się na następnych posiedzeniach Komisji. 

 

4. Radna Sylwia Wrzała korzystając z okazji, ze kończy nam się rok 2012  
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i dla przypomnienia na sesji w dniu 25 maju br. mieliśmy przyjemność gościć 

Pana naczelnika Wydziału Dokumentacji Technicznej i przygotowania 

Inwestycji Wojewódzkiego Zarządu Dróg w Łodzi Pana Macieja Plesiaka. 

Tematem poruszanym na sesji było m.in. skrzyżowanie jak również temat lustra, 

jak dobrze radni pamiętają  komplet dokumentacji Pan Naczelnik przejął ode 

mnie a były tam zdjęcia z którymi radni byli zapoznani i przedstawiające jaki 

warunki daje nam lustro w pogodzie jesienno – zimowej i stanowi albo 

zeszronienie albo zaparowanie, gdzie skrzyżowanie jest nieprzejezdne i 

powoduje utrudnienia na naszym skrzyżowaniu. Składaliśmy wspólne prośby o 

zajęcie się tym tematem, Pan naczelnik obiecał nam że komplet dokumentacji 

zostanie przekazany do Regionalnego Kierownika Wydziału Dróg, który ma w 

obowiązku utrzymanie naszego skrzyżowania, w związku z tym lustro dalej  nie 

spełnia swojej roli. Proszę radnych o podpisanie się na piśmie skierowanym 

ponowienie do Pana Naczelnika Macieja Plesiaka.  

 

Przygotowany przez Radą Sylwię Wrzała wniosek do Zarządu Dróg 

Wojewódzkich w Łodzi w sprawie wymiany lustra na skrzyżowaniu 

w Wierzchlesie został podpisany przez wszystkich radnych obecnych na sesji.  

 

5. Sołtys wsi Wierzchlas A Leon Makielak zwrócił się  do Wójta 

z wnioskiem o skierowanie pisma do Starostwa Powiatowego w Wieluniu w 

sprawie  wykonie przejścia wody na ul. Południowej  obok posesji nr 130  

bowiem cały czas w tym miejscu stoi woda. Kolejna sprawa  to wykonane jest 

przejście dla pieszych obok posesji nr (Dyja) i w tym przypadku również jest 

prośba aby zwrócić sie do władz Powiatu o wykonanie odcinka ok. 30 metrów 

krytego kolektora oraz od ul. Leśnej w kierunku przystanku wykonać chodnik są 

dyskusje że wykonanie jest przejście ale chodzić trzeba po rowie.  Proszę Pana 

Wójta o pomoc w wykonaniu tych zadań.  

Wójt – zostanie złożony wniosek w zgłoszonej przez sołtysa sprawie.  

 

Nie było więcej interpelacji ani wniosków.  

 

Radni ustalili termin wspólnego posiedzenia wszystkich Komisji Rady Gminy 

Wierzchlas na 4 stycznia 2013 r. o godz. 9.00 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk złożył serdeczne życzenia 

Noworoczne aby nadchodzący 2013 rok był dla nas lepszy niż ten 2012  rok 
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obyśmy podejmowali jak najlepsze decyzje w sprawie zarządzania nasza gmina 

i jak najmniej  zwad i sporów życiu służbowym i codziennym. 

 

Punkt 9 

Zakończenie obrad XXI sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął XXI sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

„XXI sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

Obrady zakończono o godzinie 12
00

. 

 


